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Antwoorden meest gestelde vragen uit het webinar 

Op 24 oktober 2023 organiseerde de Sectorraad Paarden (SRP) een webinar over activiteiten van de 

SRP en het Hippisch Sectorfonds. Naast het fonds stond een aantal activiteiten van de SRP-werkgroep 

Publieke Opinie centraal. In onderstaand bericht beantwoorden we meest gestelde vragen uit de 

chat.  

Thema Publieke Opinie   

Ik denk dat de meeste mensen het zielig vinden dat wij op het paard zitten om hem te 

onderwerpen aan onze wil. Hoe kun je uitdragen wat wij allemaal met ons paard doen buiten er op 

zitten?  

Bij inzicht krijgen in de publieke opinie geldt ook meten = weten. Uit onderzoeken naar de publieke 

opinie (2019 en 2022) blijkt dat slecht een kleine groep (4-5%) tegen paardrijden is. Paardrijden mag 

nog altijd leunen op veel draagvlak. Desalniettemien is het zeker belangrijk dat wij blijven uitdragen 

wat paarden voor ons betekenen, en dat dit veel meer is dan alleen 'erop zitten'. Het is belangrijk dat 

het algemene publiek regelmatig ziet wat paarden voor ons betekenen en hoe wij daarmee omgaan. 

Daar kan iedereen een steentje in bijdragen.  

Hoe kunnen wij de dieractivisten overtuigen dat een paard met ons wil samenwerken?  

Bij het behouden van draagvlak in de maatschappij ligt de focus niet op het overtuigen van 

dieractivisten. De focus ligt op zichtbaar zijn voor de neutrale middengroep. Zodat zij een goed beeld 

krijgen van het houden van paarden en alles eromheen en erop vertrouwen dat de mensen die zich 

ermee bezig houden – onze sector - ethisch, legaal en verantwoord te werk gaan.  

Het lijkt erop dat men zich - binnen de SRP en Hippische sectorfonds - enkel bezig houdt met 

externe beeldvorming. Klopt dat?  

Nee, dat klopt niet. In dit webinar lag de focus op de activiteiten vanuit de SRP werkgroep Publieke 

Opinie. Deze werkgroep richt zich op beeldvorming over onze sector in de maatschappij. Activiteiten 

die uit deze werkgroep voortkomen gaan gefinancierd worden door het Hippisch Sectorfonds. 

Daarnaast ondersteunt het Fonds ook activiteiten voortkomend uit andere werkgroepen, denk daarbij 

aan welzijnsonderzoek en lobby. De  SRP heeft de volgende werkgroepen: Welzijn, Diergezondheid, 

I&R en Belastingen. In een volgende webinar zal een van deze werkgroepen in beeld komen.  

Waar houdt de werkgroep Publieke Opinie zich nog meer mee bezig?  

De werkgroep Publieke Opinie focust zich op : 1) Ondersteuning van evenementen , 2) Hoor en 

wederhoor in de media en 3) Bereiken neutrale Nederlander. Daarnaast faciliteert de werkgroep 2-3 

jaarlijks onderzoek naar de Publieke Opinie over het houden van paarden, paardrijden en 

paardensport in Nederland. Deze resultaten en inzichten dienen als input voor beleid en geven 

richting aan invulling van thema's die onderhanden zijn. Meer over de werkgroep lees je hier: 

https://sectorraadpaarden.nl/publiekeopinie/   

Hoeveel geld is er nodig?  

Er is vooral structureel geld nodig om de lobby te intensiveren, onderzoek te faciliteren en campagnes 

gericht op de neutrale Nederlander vorm te geven en uit te zenden. Op dit moment leunt de SRP op 

vrijwillige inzet van professionals, dit moet anders. Vandaar dat via het Hippisch Sectorfonds wordt 

gevraagd om bij te dragen zodat we samen de toekomst van de sector kunnen borgen.  

https://sectorraadpaarden.nl/publiekeopinie/
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Thema SRP-materialen 

Die mooie flyers die daar achter hangen, kunnen die ook op stallen en maneges komen te hangen? 

Dit gaan we oppakken. 

Zijn de protocollen voor tijdens de wedstrijden ook verkrijgbaar voor kleinere verenigingen en 

wedstrijdorganisaties? Tegen betaling om de vereniging te steunen?  

Jazeker, stuur een mail aan info@sectorraadpaarden.nl om deze te ontvangen. Ben je er blij mee en 

wil je een bijdrage doen? Doe dat dan in het Hippisch Sectorfonds 

Thema beroepen 

Alleen kritisch kijken is niet genoeg. Hoe kunnen we er bijvoorbeeld voor zorgen dat beroepen aan 

het paard; zadelpasser, osteopaat, hoefsmid etc beschermde beroepen worden? De kwaliteit van 

de dienstverlening en de kennis van deze beoefenaars is direct van invloed op het welzijn van onze 

paarden, en toch zijn al deze essentiële beroepen nog steeds ongereguleerd. Kunnen we dit op 

enigszins afzienbare termijn veranderen en hoe? 

Binnen deze beroepen zijn inderdaad mensen actief die niet gecertificeerd zijn. Je moet je afvragen of 

deze mensen de kwaliteit bieden die je wilt. En als sector kunnen we daar zelf ook stappen in zetten. 

Als paardeneigenaar kun je kritisch zijn op welke specialisten je vraagt bij je paard, vraag naar de 

opleidingen die gevolgd zijn en of men in bezit is van diploma('s) of certificaten. Wij moeten hieraan 

zelf erkenning geven als paardeneigenaren. Het politiek organiseren dat dit geregistreerde beroepen 

moeten zijn, dat is een weg van de lange adem. Maar als sector kun je al veel doen, denk aan het 

kiezen van een hoefsmid die aangesloten is bij de vereniging van hoefsmeden en dus nascholingen 

volgt.  

Fijn dat het probleem mbt ongereguleerde beroepen erkend wordt. Kunnen we hier geen platform 

voor ontwikkelen en richtlijnen in geven over welke diploma's geschikt geacht worden? 

Consumenten zien door de bomen het bos niet. Kwaliteitskeurmerk bijvoorbeeld?  

Dit is een onderwerp waar de FNHB zich mee bezig houdt.   

Is dat dan ook geen idee voor een campagne? Controleer de diploma's?  

Ook zeker een goed idee om daar een gezamenlijke oproep voor te ontwikkelen. Dat sluit ook aan bij 

de welzijnsvisie van de SRP die te vinden is op website van de SRP. Daarin staat: Certificering 

complementaire beroepen is noodzakelijk. Beroepen die complementair zijn aan de diergeneeskunde 

krijgen een kwaliteits- en certificeringssysteem waardoor de kennis en kunde van de uitvoerder 

kunnen worden gecontroleerd.  

Thema onderzoek 

Aan welke mensen wordt gedacht die het onderzoek gaan uitvoeren naar "welzijn" dit in de 

breedste zin van het woord?  

Nederland kent diverse gerenommeerde wetenschappers die zich in meer of mindere mate bezig 

houden met onderzoek op het vlak van paardenwelzijn. Maar voordat onderzoek kan starten moet er 

eerst werk gemaakt worden van een gezamenlijke onderzoeksagenda. Als we met elkaar helder 

hebben aan welke puzzel we gaan werken, kunnen we de juiste wetenschapper(s) aanspreken. Dat 

heeft nu dus hoge prioriteit.  
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Kunt u een voorbeeld geven van een onderzoek?  

Een voorbeeld van een onderzoek is een onderzoek van dierenarts Esther Siegers en 

sportfysioloog Carolien Munsters. Zij onderzochten de effecten van een aangepast en lichter 

trainingsprogramma voor jonge Friese hengsten tijdens het verrichtingsonderzoek voor het Friese 

paardenstamboek. Door iets minder te trainen, bouwen paarden in sommige situaties juist sneller 

conditie op. Dat was de opvallende uitkomst van onderzoek 

https://www.uu.nl/achtergrond/verrassend-dat-een-kleine-aanpassing-zon-groot-effect-kan-hebben   

Thema Politiek  

Lobbyen, gaat er dan straks geld van de sectorraad naar bepaalde politieke partijen?  

Nee zeker niet, er gaat geen geld van de sectorraad naar  politieke partijen.  

Hoe zien de verkiezingsprogramma's mbt de paardensector eruit?  

Op één partij na, Partij voor de Dieren, gaat het in de verkiezingsprogramma's niet specifiek over 

paarden. Wel worden er door politieke partijen punten aangehaald die zeker ook de paardensector 

raken. Het is te omvangrijk om een volledige analyse als antwoord op deze vraag te geven. Wel zijn er 

een aantal bronnen waar we naar kunnen verwijzen om als paardenhouder zelf een beter beeld te 

kunnen vormen: 1. In de Agrarische Programmatracker van LTO Nederland zijn de belangrijkste 

(agrarische) passages overzichtelijk te vinden en te rangschikken. 2. In de Hippische Ondernemer van 

eind oktober is een artikel te lezen over inhoudelijke punten van verkiezingsprogramma. 3. Half 

november komt Horses ook met een overzicht en een HorsesTV-uitzending.  

Thema wolf 

Wat vindt de SRP van de wolf? M.a.w. vanuit welzijn is het beter dat paarden buiten lopen, in een 

aantal regio's gaat dat ten koste van o.a. schapen, pony's, veulens, etc  

Informatie hierover is te lezen in dit bericht: https://sectorraadpaarden.nl/de-wolf-en-de-

paardensector/    

Thema welzijnsvraagstukken 

Waarom blijven de stamboeken vasthouden om met 2,5 jarige paarden  de selectie te doen?  

De selectie bij bijvoorbeeld het KWPN verschuift steeds meer naar onder het zadel en op latere 

leeftijd. Hiervoor zijn diverse mogelijkheden, waaruit de eigenaar kan kiezen. Naast de selectie van 

driejarigen in het vrijbewegen, zijn er diverse mogelijkheden voor oudere hengsten om via de sport in 

te stromen, bijvoorbeeld via de diverse jongepaardencompetities. Hengsten kunnen ook op basis van 

hun sportresultaten op oudere leeftijd worden erkend. Recent is overigens de hengstenselectie verder 

uitgebreid. Om ruimte te bieden aan die hengsten die qua ontwikkeling meer tijd nodig hebben, wordt 

voor het komende selectietraject een traject ingevoerd waarbij vierjarige hengsten onder het zadel 

gepresenteerd kunnen worden. Tevens is dit een extra mogelijkheid om paarden onder het zadel te 

testen, waarbij we dichterbij ons fokdoel – (top)sport - kunnen selecteren. Ook krijgen hengsten vanaf 

komend seizoen na aanwijzing een extra – vierde - uitnodiging voor het verrichtingsonderzoek. 

Effectief betekent dit dat ze na aanwijzing twee jaar (in plaats van anderhalf jaar) de tijd krijgen om in 

te stromen in het verrichtingsonderzoek om zo in aanmerking te komen voor goedkeuring. Deze 

wijziging geeft meer ruimte aan paarden die wat meer  tijd nodig hebben in hun ontwikkeling. 

Overigens staat de selectie van hengsten op  jonge leeftijd ook op de agenda voor internationaal 

overleg in de WBFSH. 

https://www.uu.nl/achtergrond/verrassend-dat-een-kleine-aanpassing-zon-groot-effect-kan-hebben
https://sectorraadpaarden.nl/de-wolf-en-de-paardensector/
https://sectorraadpaarden.nl/de-wolf-en-de-paardensector/
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Je ziet op de achtergrond precies wat er niet goed gaat.. Allemaal paarden die achter de loodlijn 

gereden worden en het is blijkbaar doodnormaal. Het gaat op de voorgrond over dierwelzijn en op 

de achtergrond wordt het direct teniet gedaan.. biomechanisch correct rijden is nog een erg lange 

weg. Wordt daar wel aandacht aan besteed?   

Voor dergelijke welzijnsgerelateerde vraagstukken is zeker aandacht. 


